
 
 

15. august 2014 

 

 

I henhold til § 37, stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut, fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut: 

 

1. Hvad er status for den evaluering, som Naalakkersuisut blev pålagt at gennemføre i 

forbindelse med vedtagelsen af ændringsforslaget til beslutningsforslag EM2013/124 – 

og hvornår forventes den endelige evaluering at kunne forelægges Inatsisartut? 

  

2. Naalakkersuisut anmodes om at redegøre for fordelene og ulemperne ved en udvidelse 

af det kystnære fiskeri til 12 sømil fra basislinjen, herunder at fartøjer større end 30 

meter ikke må fiske i området mellem basislinjen og 12 sømil grænsen.    

 

3. Hvad ville de økonomiske fordele og ulemper være for hhv. det offentlige og det private 

af en udvidelse af det kystnære fiskeri til 12 sømil fra basislinjen, herunder en 

udelukkelse af fiskefartøjer større end 30 meter i området mellem basislinjen og 12 

sømil grænsen?  

 

4. Er Naalakkersuisut enig i, at fiskefartøjer større end 30 meter udgør en risiko i forhold 

til skaldyrsbestandens langsigtede bæredygtighed? 

 

5. Hvor mange fartøjer større end 30 meter fisker aktuelt i området mellem basislinjen og 

3 sømil udenfor basislinjen? 

 

6. Vil en ændring, som anført i spørgsmål 2, uden videre kunne gennemføres uden risiko 

for sagsanlæg/ krav om kompensation fra de berørte rederier? 

(Lars Mathæussen, Siumut) 

 

Begrundelse: 

Jeg har konstateret at skaldyrsbestanden gennem flere år har været i tilbagegang, hvilket samtaler 

med fiskerne har bekræftet. Jeg mener, at det er vigtigt, at vi som samfund gør vores bedste for at 

sikre et bæredygtigt fiskeri. 

  

De større fiskefartøjer udgør en trussel mod skaldyrsbestanden i det kystnære segment. Jeg vil 

derfor til efterårssamlingen fremlægge forslag om at udvide det kystnære fiskeri til 12 sømil fra 

basislinjen, herunder at fartøjer større end 30 meter ikke må fiske i området mellem basislinjen og 

12 sømil grænsen. I den forbindelse ønsker jeg ovenstående spørgsmål besvaret.    

 



 

Jeg ønsker svar på mine spørgsmål i løbet af 10 arbejdsdage. Det er herunder vigtigt for mig, at 

denne frist overholdes, da svaret skal anvendes med henblik på et muligt § 33-forslag til den 

kommende efterårssamling 2014. 

 


